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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, technológiai és ipari miniszter

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen lépéseket tervez a napelemes rendszerek 
kiépítése kapcsán kialakult problémák megoldására? " 

Tisztelt Miniszter úr!

 

A Fidesz-kormány képviselői 2022. július 13-án bejelentették, hogy a rezsicsökkentés – az Orbán-
kormány  korábbi  ígéreteivel  és  állításaival  szemben  –  a  2013-ban  bevezetett  formájában
megszűnik.

A Fidesz-kormány  intézkedése  nyomán  2022.  augusztus  1-jétől  a  kormány  által  meghatározott
átlagfogyasztás  feletti  rész  után  az  egyetemes  szolgáltatásra  jogosult  áram-  illetve
földgázfogyasztóknak úgynevezett  lakossági  piaci  árat  kell  fizetnie,  amely áram esetében dupla
árat, földgáz esetében több mint hétszeres árat jelent.

A bejelentett áram- és gázáremelés váratlanul érte a lakosságot. Hiszen Orbán Viktor még 2022.
július 7-én is arról beszélt, a rezsicsökkentést mindenképpen megvédik, áprilisban még azt mondták
a miniszterek, hogy „a magyar gazdaság erősebb és ellenállóbb, mint korábban”, tavaly októberben
pedig  Szijjártó  Péter  jelentette  be  az  15  évre  kötött  orosz  gázvásárlási  megállapodással
kapcsolatban,  hogy  „Megteremtettük  annak  lehetőségét,  hogy  a  világpiaci  ármozgásoktól
függetlenül a magyar fogyasztók számára a gáz ára ne növekedjen”.

Az ennek ellenére bevezetett  brutális  áram- és  gázáremelés  rengeteg családot,  vállalkozást  állít
szinte megoldhatatlan helyzet elé, teljesen természetes módon rengeteg kérdés merült fel, amelyeket
a Kormánynak meg kell tudnia válaszolni.

 

Egyre több jelzés érkezik a napelemek telepítésével összefüggő problémák kapcsán. A költségek



 
emelkedése sajnos ezt a szektort is elérte, így az állami támogatások megérkezése után kellemetlen
meglepetés  éri  az  állami  pályázat  résztvevőit.  Az  egekbe  szökő  költségek  gyakran  már  a
kivitelezéstől való elálláshoz is vezetnek, mivel sokan a tervezett beruházást a megnövekedett árak
miatt mégsem tudják vállalni.

További  problémaként  jelentkezik  a  megvalósuló  napelemes  fejlesztések  hálózathoz  történő
csatlakoztatásának késlekedése, sőt elutasítása is. Az érintettek tapasztalatai ugyanis azt mutatják,
hogy a csatlakoztatás elsősorban azoknál a szerződőknél kerül veszélybe, akik a kivitelezéssel nem
az  elosztó  hálózat  tulajdonosának  cégcsoportjához  tartozó  vállalkozást,  hanem  egy  másik
kivitelezőt  bíznak meg. A hátrányos megkülönböztetés  ügyében teljes körű vizsgálat  szükséges,
melynek felelősségét a tárca nem háríthatja el.

 

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter urat:

1. A napelemes fejlesztésekre megítélt támogatásokból mekkora összeg, illetve pályázati darabszám
után  mondták  vissza  pályázat  szerinti  beruházás  megvalósítását  az  időközben  jelentősen
megnövekedett önerő szükséglete miatt?

2. Hogyan kívánja kompenzálni a megnövekedett költségek miatt a veszélybe kerülő napelemes
fejlesztéseket?

3. Mi okozza a családi házakra szerelt napelemes rendszerek hálózati csatlakoztatásának 
késlekedését, elutasítását? Lehet-e ebben szerepe az elosztóhálózatot tulajdonló gazdasági 
társaságnak? Ha igen, kíván-e fellépni a vélhetően jogellenes gyakorlattal szemben?
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